



Heinz Reif / Barış Ülker

Herausforderung und Inspiration

Ernst Reuter als Stadtreformer in der Türkei

Challenges and Inspirations

Ernst Reuter as an Urban Reformer in Turkey

Zeitgeschichte im Fokus, Band 3

256 Seiten, 37 Abb. u. 1 Karte, geb.

19,95€ (D)

ISBN 978-3-95410-102-3

Während seines Exils in der Türkei (1935–1946) arbeitete Ernst Reuter als Experte für Tariff Fragen und danach als Professor an der Hochschule für Politische Wissenschaften in Ankara. In dieser Zeit widmete er sich, seine Erfahrungen als Kommunalpolitiker in der Weimarer Republik nutzend, dem dortigen Verstädterungsprozess. Er verwendete die westeuropäischen Konzepte, um die Transformation zu beschreiben. Dieses Buch richtet den Blick erstmals auf sämtliche kommunalwissenschaftlichen Schriften Reuters. Zugleich untersucht es dessen Visionen zum Prozess der Produktion von Wissen über die Urbanisierung in der Türkei

During his exile in Turkey (1935–1946), Ernst Reuter initially worked as an expert of tariffs, and afterwards as a professor at the School of Political Sciences in Ankara. During these years, he developed insight into problems of urbanization based on his earlier experiences as a municipal politician in the Weimar Republic. He used Western European concepts to describe urban transformations in Turkey. For the first time, this book deals with all of Reuter's municipal research publications, exploring the crucial process of the production of knowledge regarding urbanization in Turkey.

Heinz Reif, geb. 1941, Prof. em. für Neuere Geschichte der TU Berlin; u.a. Vorstandsmitglied der European Association of Urban Historians und der Gesellschaft für Stadtgeschichte und Urbanisierungsforschung.

Heinz Reif, born in 1941, Professor emeritus of modern history at the Technical University Berlin; for example Board member of the European Association of Urban Historians and the Society for Urban History and Urbanization Research.

Barış Ülker, geb. 1978, Promotion in Soziologie und Sozialanthropologie an der Central European University; wissenschaftlicher Mitarbeiter am Center for Metropolitan Studies der TU Berlin.

Barış Ülker, born in 1978, PhD from the Central European University, Department of Sociology and Social Anthropology; research fellow at the Center of Metropolitan Studies, Technical University Berlin.

Kontakt und weitere Informationen

Elisabeth Silberbach, Presse, be.bra wissenschaft verlag

Tel. 030-440 238 12, Fax 030-440 238 19, e.silberbach@bebraverlag.de